
Zápis z jednání Š K O L S K É  R A D Y 
 

při Obchodní akademii, Střední pedagogické škole a Jazykové škole  

s právem konání státní jazykové zkoušky Beroun 
 

konané dne 23. října 2023 v učebně 117 
 

Přítomni: PaedDr. H. Fechtnerová, Mgr. P. Chaluš, O. Chudý, M. Šoch, P. Vychodil, PhDr. E.Zapletalová; 

Jako hosté Ing. Jaroslav Šturc 
 

Program: 1. Zahájení schůze Školské rady 

2. Informace o stavu školy 

3. Diskuse 

4. Schválení Výroční zprávy školy za školní rok 2022/2023 

 5. Závěr 
 

ad 1.: Poradu zahájila předsedkyně Školské rady PaedDr. H.Fechtnerová a seznámila zúčastněné s programem. 

Představila nového člena – studenta 4.L Ondřeje Chudého, který byl zvolen jako zástupce studentů 

ekonomických oborů. 
 

ad 2.:  Ředitel školy Ing. Jaroslav Šturc shrnul situaci ve škole v uplynulém školním roce 

Školní rok 2022/2023 ovlivněn důsledky vypuknutí války na Ukrajině a energetickou krizí, což zasáhlo 

hospodaření školy, ale poznamenalo i duševní zdraví mladých lidí. Na druhé straně se výrazně uplatnila rostoucí 

aktivita studentského parlamentu na ekonomických oborech. 

 

Škola vyučovala podle školních vzdělávacích programů. 
 

Počet žáků denního i dálkového studia v pedagogických i ekonomických oborech byl 916 (loni 903), z toho v 

denní formě studia 697 (loni 679), tzn. zvýšení o 14 žáků na ekonomických oborech a o 4 na pg. oborech. 
 

Další školská zařízení – školní jídelna, domov mládeže, jazyková škola. 
 

Do školního roku 2023/24 bylo přijato do denního studia 91 žáků a žákyň do ekonomických oborů (3 třídy), 94 

žáků a žákyň do pedagogických oborů (3 třídy).  
 

Výsledky maturitních zkoušek denního a dálkového studia  

Maturitní zkoušku v jarním termínu nevykonalo úspěšně 16% žáků a žákyň denního studia (včetně 3 žákyň, jež 

měly 3. termín). Je to téměř stejný výsledek jako v předcházejícím roce, kdy maturitu nezvládlo 15% maturantů 

a maturantek. Výsledky podzimních maturitních zkoušek jsou nejlepší za poslední roky (loni 4,7%) maturantů a 

maturantek. Uvedené počty se týkají žáků končících v řádném studiu. 
 

Počet nezaměstnaných absolventů našich oborů vzdělání je stejně jako loni minimální. Počet nezaměstnaných 

absolventů oboru obchodní akademie se téměř nemění - evidováni 3 (loni 2).  
 

Jazykové vzdělávání na škole. Oproti loňskému roku se navýšily počty skupin jazyka anglického o 1, 

německého o 2 a francouzského o 2. Počet skupin u ruského jazyka se snížil o 1. Průměry ve skupinách zůstávají 

podobné.  
 

Stavební úpravy, které byly provedeny během června – srpna 2023: 
- Domov mládeže – provedena výměna oken 

- plánované malování v 12 učebnách + 2 WC + výměna lina v 7 učebnách  

- rekonstrukce učebny OBK1 – úprava zdí, lino, nový nábytek + nové PC (26 ks) – v hodnotě Kč 900.000 
 

Údaje o výsledcích kontrolní činnosti  

V tomto školním roce ve škole nebyla žádná kontrola 
 

 Úspěšné akce 

Opět se škola zapojila do charitativních akcí – př. sbírky „V září světluška září“ na pomoc nevidomým, 

„Květinový den“ na pomoc postiženým rakovinou, sportovně charitativní akce „Přes bariéry s policií“. 

Dále přednesen stručný výčet školních akcí ve školním roce 2022/23 
 

Jednání s KÚ  

V r. 2018 nám byly přiznány finanční prostředky na výměnu oken od té doby probíhají jednání o možnostech 

financování. 
 

 
 

 

 



Očekávané změny 

Přijímací řízení – žáci 9. tříd budou podávat 3 přihlášky, zvolené pořadí na střední školy bude závazné, nebude 

možnost odvolání. 

KÚ a ČŠI usilují o snížení „váhy“ vysvědčení ze základní školy (na 5 – 15%, dosud 40%) 

MŠMT hledá úspory ve financován škol – výsledkem spojování škol a omezování dělení tříd (PH max naší školy 

určovaný dle oborů, pčtů tříd a žáků – snížení o 15% = ubrat cca 210 hodin = snížení o 10 vyučujících)  
 

ad 3.:  V diskusi vystoupili: 

PaedDr. Hana Fechtnerová – uvedla informace: 

Na burzách středních škol v Berouně, v Rakovníku a v Příbrami prezentovali zástupci školu.  
 

13. - 14. září 2023 - S policií přes bariéry = sportovně charitativní akce, jež nabízí maturantům a maturantkám 

možnost vyzkoušet si fyzické testy. Za každé úspěšné vykonání testů je generálním sponzorem složena finanční 

částka určená handicapované osobě ze středočeského regionu. Výtěžek letošního ročníku pro čtyřletého Filipa 

 – účast 4. ročníků – zapojilo se 110 maturantů a maturantek z ekonomických a pedagogických oborů  
 

Na ekonomických oborech připraven program pro návštěvu ze SOŠ ekon. zaměření v Altöttingu v Bavorsku  

ve dnech 29.10.- 3.11. přijede 7 studentů + 1 vyučující  

- zajištěno ubytování v hotelu Na Parkáně, 2x ve škole spolu se 7 žáky z 4.L 

 v PO dopoledne - projektová výuka (téma – Sudety, V. Havel); ST beseda s historiky a pamětníky  

  (témata: sv. Václav, pražská univerzita, Benešovy dekrety, rok 1968 a 1989) 

Exkurze s profesionálními průvodci do skláren v Nižboře, prohlídka Karlštejna, Lán – zámek + muzeum  

T.G.M, Kutné Hory – chrám sv. Barbory, město, Vlašský dvůr 
 

Ekonomické obory: 17. -  21. června 2024  

– všechny 3. ročníky v rámci odborné praxe – exkurze: jižní Morava nebo severní Itálie 

- zájemci z 2. ročníků – zájezd do družební školy v Senici/ začátek června Slováci do Berouna 
 

- září 2024 – pro zájemce z ekonomických a pedagogických oborů příprava zájezdu do Velké Británie 
 

Ondřej Chudý 

Bilance projektu „vybudování učební, sportovní a relaxační zóny na školním dvoře“ 

 7. prosince – prezentace projektu na soutěži na Středočeském kraji  

23. ledna – projektová dokumentace na altán – Spektra PRO spol. s r.o. 

 27. dubna – stavba altánu - ARX TRADE Pardubice 

 5. června - slavnostní otevření altánu 

 16. října – postavena venkovní posilovna – Bonita Group Service s.r.o. Čedlosy  

v současné době se řeší reklamace (do 2 týdnů vyřešena) 

 23. října – návštěva senátora Oberfalzera 

Informace o finančních prostředcích na projekt – příjmy a výdaje.  
 

4. - 5. září 2023 - adaptační kurz pro všechny 1. ročníky ekonomických oborů  

+ třídní učitelé, za vedení školy PaedDr. H. Fechtnerová + za studentský parlament O. Chudý –  

sdělování informací o škole + o práci studentského parlamentu 
 

Zapojení do projektu „Hrdá škola“ 

26. září - Den školníka – 120 účastníků 

17. října - Suit-up Day – 267 účastníků při focení 

21. listopadu – Den bez batohů 
 

V parlamentu jednání o výběru loga na oblečení – proběhne celoškolní hlasování  

 

ad 4.: Členové ŠR měli možnost seznámit se 7 dní před schůzí s Výroční zprávou za školní rok 2022/23, na schůzi 

neměli k jejímu znění žádné připomínky, a tak byla tato Výroční zpráva schválena. 
 

ad 5.: PaedDr. H. Fechtnerová poděkovala za účast přítomných a schůzi ukončila. 

 

       Zapsala PaedDr. Hana Fechtnerová 
 

      Ověřila PhDr. Eliška Zapletalová 


